
Posle našeg pisma (štampanog u 77 broju 
»N. prosvete«) upučenog sekcijama potpisni* 
cama ovog Zapisnika, mi smo očekivali da 
čemo na jednom zajedničkom sastanku sve 
nesuglasice raspravljati i sporazumno rešiti, 
bez postavljanja ikakvih uslova ma s koje 
strane. I kada smo, prvo iz »Učiteljskog To* 
variša« a po tom i iz upučenog nam pisma, 
zaznali za ove uslove i za sastanak u Zid. 
Mostu dviju sekcija, bez ostalih i bez nas, 
iskreno da rečemo, na nas je to učinilo ve* 
orna težak utisak. Pitali smo se: zar i mi ni* 
srno mogli biti na tom sastanku, i zar se nije 
moglo pokušati da se te nesuglasice otklone 
dogovorno i bez postavljanja uslova? Ali ka* 
da su nam več postavljeni uslovi, mi na njih 
odgovaramo otvoremo, iskreno i drugarski, 
bez ikakve rezerve, svesni svoje odgovor* 
nosti. 

Pošto se u I., II., ML, IV. i V. tačci po* 
menutog Zapisnika iznose mišljenja o ovo* 
me što je bilo na poslednjoj našoj Glavnoj 
skupštini to ako bismo i mi na sve to odgo* 
varali, nesumnjivo je da bismo došli u kon* 
flikt, stoga u ta pitanja, pošto od toga ni 
druga strana ne pravi pitanje, ne mislimo i 
nečemo ni ulaziti i najbolje je i ne ulaziti. 
Ali izjavljujemo da o legalnosti i pravilnom 
izboru nove uprave medu nama na sednica* 
ma Širega odbora ne može biti nikakve dis* 
kusije, i to imamo primiti svi bez izuzetka, 
jer ono što je Skupština rešavala, samo ona 
može i menjati. To je pitanje van našeg do* 
mašaja, a sve ostalo, što god je mogučno, 
primarno. Sada prelazimo da na tačku po 
tačku postavljenih nam uslova damo svoj 
odgovor. 

1. Pošto je pravo svakog izbranog člana 
Uprave da se odreče ili ne odreče članstva 
u Upravi, to i mi pristajemo i izjavljujemo: 
da bi sadašnja Uprava imala »značaj poslov* 
ne Uprave do potvrde novih pravila«, od* 
nosno do »prve naredne skupštine UJU« 
dajemo časnu reč da čemo pred prvu našu 
skupštinu podneti svi ostavke a to če uči* 
niti i strana koja ovo predlaže, i onda če se 
tim samim staviti na dnevni red na prvoj 
našoj skupštini i izbor nove uprave. 

2. Pošto po našim pravilima Izvršni od* 
bor sačinjavaju: »pretsednik, dva potpret* 
sednika, glavni tajnik i 8 članova«, to bismo 
se ogrešili o Pravila, ako bi u Izvršni odbor 
Udruženja ušli i »svi poverenici« t j . pret* 
sednici sekcija, pošto nova Pravila, koja to 
omogučuju, nisu još odobrena. 

Ali da bi Uprava imala »potrebnoga 
oslona u svim delovima staleža i organiza* 
cije« izjavljujemo da pristajemo da se Širi 
odbor sastavljen od Izvršnog odbora i pret* 
sednika sekcija sastaje u »redovnim m«seč* 
nim sednicama«, a ako je potrebno i češče 
i da »ta Uprava deluje u svim poslovima i 
pitanjima organizacije,« a Širi če odbor u 
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prvoj sednici nači samo pokriče tim izdaci* 
ma za dolazak pretsednika sekcija. 

3. Smatramo da direktive za pravac pi* 
sanja u listu daje Uprava a ne urednik, i da 
ona prema tome postavlja i smenjuje ured* 
nike i snosi odgovornost za ono što se u 
listu donese. Za to imamo primera i u proš* 
losti kada je uprava smenila jednog uredni* 
ka »N. prosvete«, što je doneo izvestan čla* 
nak mimo Uprave. Nalazimo da se ni sa* 
dašnjoj Upravi ne može ozbiljno zameriti da 
je pisanje lista bilo neobjektivno i za sve 
delove nejednako pravno. Ako se mislilo na 
izvesnu sekciju kojoj je jedna stvar vračena, 
ne što se nije htela štampati, več što se iz* 
javila želja da u interesu naših dobrih odno* 
sa ne bi trebalo štampati tu stvar, jer bi u 
protivnom sledovao i komentar tome. A na* 
pomenuto je i to, da ako se i posle datog 
obaveštenja ipak želi štampanje, neka se 
vrati, ono če se i štampati. Napominjemo i 
to, da ne nalazimo za nemoguče »da urednik 
lista bude i aktivni pretsednik jedne sekci* 
je«, jer kada je to mogao biti pretsednik 
Uprave UJU koji je tirne imao punu vlast 
i u kome je tada bilo sve skoncentrisano, 
zašto da to ne bi mogao biti i jedan pret* 
sednik sekcije. Ali izjavljujemo da od toga 
ne pravimo pitanje i da pristajemo »da ime* 
novani forum uprave (s poverenicima)« me* 
sto urednika popuni novim neutralnim licem 
t j . oni, koje se niukoliko nije angažovalo u 
ovim našim nesuglasicama. U toliko pre i 
tim lakše ovo če se izvesti što je sadašnji 
jedan od urednika »N. prosvete« ove duž* 
nosti primio samo privremeno, za koje vre* 
me nije hteo ni pripadajuču mu nagradu pri* 
miti; a primio se uredništva samo stoga da 
bi se u ovim izuzetnim prilikama pokazala 
veča kompaktnost potreban autoritet Uprave. 

4. Ova reorganizacija, izvršena na izlo* 
žen način, pošto če nesumnjivo imati potreb* 
nog oslona u svima delovima staleža i orga* 
nizacije i veči autoritet, izvršiče se odmah, 
jer če se Širi odbor u najkračem vremenu 
sastati. 

5. Kao što smo se izjavili pristajemo da 
»mandat ove Uprave ne može ni u kom slu* 
čaju da traje duže od prve naredne skupšti* 
ne UJU«, samo ne znamo zašto se zahteva 
da se ta naredna Skupština održi baš u Spli* 
tu, kad to nikakve veze niti je imalo niti 
ima sa ovim pitanjem, i kad po Pravilima 
UJU (čl. 17.) »Izvršni odbor odreduje dnev* 
ni red, mesto i dan sastanka Glavne skup* 
štine.« 

No i ako Pravila izrično nareduju da 
odredivanje mesta Skupštine vrši Izvršni od* 
bor, mi ipak izjavljujemo da pristajemo da 
se mesto održanja naredne Skupštine reši u 
Širem odboru sporazumno. 

Ovim smo dali naš precizan odgovor na 
svih 5 tačaka postavljenih nam u uslovima. 



Iz ovog odgovora jasno se vidi da smo sve 
uslove po svojoj suštini primili, samo u for* 
mi, koja je našim Pravilima i skupštinskim 
rešenjima propisana, i ovim smatramo da su 
sve nesuglasice koje su ometale zajednički 
rad svih delova našeg Udruženja tirne likvi* 
dirane i da od sada u našem Udruženju ima 
da nastane potpuno normalno stanje. 

Kada se sve ovo i na narednim sedni* 
cama Šireg odbora bude i izvelo, mi čemo i 

tada i uvek ostati dosledni svojoj ranijoj iz* 
javi da naši položaji kao i samo članstvo u 
Upravi vazda stoje na raspoloženju. 

U ime Izvršnog odbora 

Pretsednik UJU: M. Rabrenovič. 
Potpretsednik: Milorad Vujanac. 

Član Uprave: M. V. Popovič. 


